
             

SPRAWOZDANIE 

Z  DZIAŁALNOŚCI  KLUBU OCHRONY  ŚRODOWISKA 

ŚLĄSKA  OPOLSKIEGO 

 
za  okres  od  01.01.2023r.  do  31.12.2023 r. 

 
 
         Sprawozdanie  obejmuje  informacje z  działalności  Klubu  od  dnia 01.01.2023r. do 
dnia 31.12.2023r. w  składzie zmienionym od daty wyboru i ukonstytuowania się 
nowych władz Klubu, które miało miejsce,  w  dniu  13 grudnia 2021 roku gdy na 
Walnym Zgromadzeniu Członków wybrano nowy zarząd w składzie: 
 

1. Grażyna Janka Składzień – prezes 
2. Zdzisław Grygiel wiceprezes 
3. Bogusław Dec - sekretarz 

     4.   Andrzej Jaworowicz – skarbnik 
W związku  z  rezygnacją  z  pełnionej  funkcji  P. Bogusława  Deca  skład  Zarządu  
uległ  zmianie  z  dniem 1 września 2023 r. Od  tego  dnia  Zarząd  Klubu pracował  
w  składzie  3 – osobowym. Taki tez  skład  Zarządu  został  wpisany  do  KRS -u. 
       Klub podobnie jak w latach ubiegłych pomimo  zmniejszonego składu  
realizował zamierzenia zgodnie z przyjętym Planem Działań w ramach postanowień 
statutowych na okres swojej kadencyjności. 
W  omawianym okresie  czasu odbyło się  5 spotkań  Zarządu, na którym omawiano  
sprawy  związane  z  organizacją  spotkań  Klubowych  w  kontekście  rozmów  z  
potencjalnymi  wykładowcami, współorganizacji  Młodzieżowego  Forum  
Ekoenergetyki   jak i spraw organizacyjnych  dot.  pracy  Zarządu,  w  tym rezygnacji  
P. Bogusława  Deca  z  pracy w  Zarządzie  oraz  funkcjonowania  strony 
internetowej. Strona internetowa  tj. jej funkcjonowanie było naszą  tzw. „piętą  
Achillesową „, którą udało nam się  przezwyciężyć.  Nawiązaliśmy bowiem  
współpracę  z  Panią  informatyk, która  zmodyfikowała  stronę internetową  jak i  
jest odpowiedzialna  za  wpisywanie  na  stronę  przekazywanych przez  nas  
informacji dot. nie tylko  Klubu  ale  też  przekazywanych  np. przez  OCRG  o 
odbywających  się  imprezach biznesowych  czy  też  przekazywanych przez  
Opolskie Centrum  Dialogu  Społecznego. 
 
Realizacja  Planu Pracy  w  roku 2023  wyglądała  następująco : 
 

1. Realizacja  Planu…rozpoczęła się zwyczajowo od spotkania  Świąteczno  - 
Noworocznego, które  odbyło  się  tym razem   w   lutym  2023r , 
   

W związku z tradycją zapraszania na spotkania Klubowe przedstawicieli zakładów pracy 
instytucji oraz nauki w przekazywaniu bieżącej wiedzy służącej ochronie środowiska 
naturalnego  w naszym regionie  mieliśmy  okazję wysłuchać  prezentacji takich  
wykładowców  jak : 

 



1. Prof. dr hab. Grzegorza Kuszy  z  Wydziału  Przyrodniczo – Technicznego Instytutu                            
Inżynierii   Środowiska i Biotechnologii  Uniwersytetu  Opolskiego na temat : Gleby miasta  
Opola – stan i potencjalne  zagrożenie „. 
 
2. Spotkanie  z  przedstawicielem  Cementowni  Opole  połączone  ze  zwiedzaniem 
    zrekultywowanego   przez  w/w  Cementownię  - wyrobiska  „ODRA 1” . 
 
3. Spotkanie z  P. Markiem  Cholewą  - Nadleśniczym  Opole na temat spotkania: 
    "  PRAWDA  I MITY  GOSPODARKI  LEŚNEJ ". 
 
4. Na zaproszenie Prezesa  Fundacji  „Zielony  Feniks” Jacka  Walskiego 
   współorganizowaliśmy  w  dniach 23.11. 2023  wspólnie  z  Uniwersytetem     
  Opolskim i Politechniką  Opolską  - Młodzieżowe  Forum Ekoenergetyki  w 
   ramach  organizowanego  przez w/w  Fundację  Festiwalu  Ekoenergetyki. 
   
W  w/w  Forum  wzięło  udział  ok. 120 uczniów  ostatnich klas  Techników  i 
Liceów  Ogólnokształcących. 
Udział  naszego  Klubu w w/w  wydarzeniu  był dodatkowo  kontynuacją  
popularyzacji  naszego Klubu i jednocześnie  ukłonem w naszym kierunku przez 
organizatora - jako organizacji  z  30 - letnim już  dorobku  na polu  m. innymi  
edukacji ekologicznej. Oczywiście wszystko  robiliśmy  pro publico bono. 
 
5. Zaproponowano  nam również  napisanie  artykułu  do monografii 
„pofestiwalowej”, w której każdy wykładowca może  przesłać opis swojego wykładu, opis firmy i 
dokonań. Monografia  zostanie wydrukowana i zostanie nadany jej numer ISBN. 
 
W związku z faktem, iż  w  grudniu  minęło  30 lat istnienia  Klubu  napisałam  artykuł 
w  ramach popularyzacji  dokonań  naszego  Stowarzyszenia - pod  tytułem „ Klub  Ochrony 
Środowiska Śląska  Opolskiego  w Opolu na drodze  edukacji  ekologicznej „ . 
 
6. Ponadto  jako przedstawicielka Klubu  wzięłam udział  w  organizowanym  w ramach Festiwalu  
Ekoeneregtyki – wyjeździe  studyjnym do m. Feldheim w  Brandenburgii oraz do Szczecina  
(dofinansowanym przez Klub  w  kwocie  200,00zł). Współorganizatorem tego  wyjazdu  było  
OCRG. Wyjazd  miał  na  zadanie pokazanie instalacji  OZE  w ramach kompleksu  
ekoenergetycznego  Feldheim  tj. biogazowni, magazynu energii, farmy fotowoltanicznej, turbiny 
wiatrowej, lokalnego systemu ciepłowniczego. 
 
7.  Realizując  w/w misję   honorowania  osób za  zrealizowane  inicjatywy  na rzecz 
ochrony środowiska, w   dniu 23. 11. 2023r., w  trakcie  trwania  uroczystej Gali XV 
Międzynarodowego  Festiwalu  Ekoenergetyki,  nasze  Stowarzyszenie  miało 
również   przyjemność wręczyć  swoją nagrodę, obok nagrody organizatora Festiwalu 
- w postaci statuetki „Zielony Laur„- uczniom Publicznego Technikum Nr1, Zespołu 
Szkół  Technicznych  i Ogólnokształcących  im. Kazimierza Gzowskiego w Opolu, 
uczących  się  pod kierunkiem  mgra inż. arch. Jarosława Gawrysia, za  kreatywność 
w ich pracach  na rzecz prośrodowiskowych rozwiązań technicznych. Ich prace tj. 
uczniów  Technikum, przyniosły już efekt w postaci 5. medali zdobytych na 
międzynarodowych wystawach wynalazków International Warsaw Invention Show i 
kilku rozwiązań zgłoszonych do Urzędu Patentowego Rzeczypospolitej Polskiej.  
Uczniowie wielokrotnie zostawali laureatami Olimpiady Innowacji Technicznych i 



Wynalazczości. Wynalazcy z Gzowskiego są też zwycięzcami znaczących 
ogólnopolskich konkursów, jak: Młody Innowator, Kształtowanie Przestrzeni, Warm 
Up Your Bussines, czy Elektryzująca Pasja.  Efektem tych sukcesów były również 
przyznane im nagrody Ministra Oświaty, a obecnie Edukacji i Nauki, tytuły 
„Opolskie Orły”, nadane przez Prezydenta Miasta Opola, a także stypendia, m.in. 
Marszałka Województwa Opolskiego oraz Fundacji Jolanty i Leszka Czarneckich. 
 
8. Dodatkowo  w  ramach  uczestnictwa  w  w/w  Festiwalu  - zaproponowaliśmy  P. 
Prezesowi  J. Walskiemu  przygotowanie  imiennych  Certyfikatów  uczestnictwa  w  
Młodzieżowym Forum Ekoenergetyki  w  ramach podziękowań  a  zarazem  
utrwalenia  naszego udziału  w  jego organizacji.  P. Prezes  przychylił  się  do naszej 
propozycji  dostarczając  nam te  Certyfikaty  a  myśmy zobowiązali się  je  
dostarczyć poszczególnym szkołom z  naszym pismem przewodnim. 
 
9. Miło mi również  zakomunikować  Państwu, że nasz  członek  Klubu  tj. P. Andrzej  
Jaworowicz  oprócz  członka Wojewódzkiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 
V kadencji – UMWO  został również  w  2023r członkiem komisji konkursowych 
oceniających oferty ngo-UM. 
 
 
10.Jak co roku - zostaliśmy  zaproszeni   na kolejną  uroczystą  Galę  Wolontariatu, 
organizowaną  przez Prezydenta  M. Opola, która  odbyła  się  w  Państwowej 
Szkole  Muzycznej w Opolu. Było  dużo nagrodzonych, głównie  dużo młodych 
osób  co jest  optymistyczne. 
 
11. W  ramach popularyzacji  naszych wykładów – kontynuowaliśmy informowanie 
Redaktora  NTO  oraz  Radio  Opole  o  wydarzeniach  organizowanych  przez Klub, 
licząc  oczywiście  na  ich  rozpropagowanie  co o ile  mi wiadomo każdorazowo  
miało miejsce. 
 
12. W ramach  tego typu  wydarzeń – uczestniczyłam  w  spotkaniu  wspólnie  z  
Nadleśniczym  Nadleśnictwa  Opole  - w  audycji radiowej  w  Radiu Opole  dot. 
problematyki  leśnej  w  kontekście  oskarżeń  ówczesnej opozycji  o nadmierną  
wycinkę  drzew. 
 
13. Nadal  współpracujemy  z  Dolnośląskim Klubem  Ekologicznym  w  zakresie 
udostępniania  członkom Klubu  czasopisma  „ZIELONA  PLANETA” i nie tylko, bo 
będzie też ono umieszczane  na  stronie internetowej. 
 
14. W imieniu  Zarządu  wystosowaliśmy pismo  do Pani  Naczelnik  Opolskiego 
Centrum  Dialogu Obywatelskiego  z  prośbą  o wyrażenie  zgody  na  postawienie 
w  głównym holu  naszego  Baneru  informującego o  Stowarzyszeniu.  Niestety  
otrzymaliśmy odpowiedź  negatywną, ze  względu  na  uwarunkowania  
przeciwpożarowe. 
 
   
W  okresie  sprawozdawczym  członkowie  Zarządu uczestniczyli w spotkaniach 
organizowanych przez  organa  administracji samorządowej w formie  uczestnictwa  w  



pracach na zasadach pro publico bono lub też o  charakterze opiniotwórczym. 
 
 Braliśmy też  udział jak co roku  w opiniowaniu  Programu  współpracy  z 
organizacjami pozarządowymi  przy  Prezydencie  M. Opola. 
 
 Jako przedstawiciel Klubu - uczestniczyłam  też  w  Konferencji  zorganizowanej 
Narodową  Agencję  Programu  Erasmus  + i Europejskiego  Korpusu  Solidarności dot. 
„Mikroświadczeń   szansą  dla uczelni i przedsiębiorstw” . 
Była  ona  skierowana  również  do organizacji pozarządowych  ze  względu na fakt, iż  
niektóre  organizacje  prowadzą  szkolenia  czy też kursy.   
 
W roku 2023 otrzymaliśmy również  dofinansowanie na działalność statutową Klubu,  za 
które serdecznie  dziękujemy. Jest ono nam udzielane  w  różnych  formach czy to 
finansowych czy też bieżącej współpracy np. cateringu. 

W  minionym roku  naszymi darczyńcami  byli: 
                                                                       
 OCRG , jako  współpracujący z Klubem nie tylko merytorycznie, 
informując  o mających się  odbyć  konferencjach, spotkaniach, Festiwalach, wyjazdach 
studyjnych  ale i wspierający nas  w formie cateringu na  spotkaniach  Klubowych.  
Dziękujemy panom : Przemysławowi   Burtnemu   i  Rolandowi  Kuligowi  i oczywiście 
Dyrekcji.   

 
oraz 
 

 P. Zdzisław  Grygiel , członek  naszego  Zarządu. 
 
Opracowała: Grażyna  Janka- Składzień  (Prezes  Klubu). 

 
 


